
3 س�ام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق شم�اره 88498445 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.
---------------------------------------------------

   دانش آموزاني كه هميشه سرما خورده اند!
صمدي- شهرري: با توجه به اينكه هنوز س��ه ماه از بازگشايي مدارس 
نمي گذرد، اما در اين مدت فرزند من چندين بار به واسطه همكلاسي هاي 
بيمارش سرما خورده است. اين در حالي است كه ما براي درمان و استراحت 
فرزندمان با اولياي مدرسه مشكل داريم. چون آنها اجازه نمي دهند بيش 
از يك روز دانش آموزانشان به درمان و استراحت بپردازند. با اين وجود بايد 

مسئولان آموزش و پرورش در اين مورد تمهيداتي بينديشند. 
---------------------------------------------------

  نمايندگان مجلس از شهدا بياموزند
فراهاني- فرمهين: با توجه به اينكه نايب رئيس مجلس پيشنهاد داده بود 
كه به جاي اين هفته،  هفته ديگر را كه در آن تعطيلي هاي اربعين قرار دارد 
تعطيل كنند اما نمايندگان مجلس نپذيرفتند. با اين اوصاف نمايندگاني 
كه نماينده مردم هستند، چطور به خود اجازه مي دهند كه از زير كار در 
بروند و هم اين هفته و هم تعطيلات هفته ديگر كارشان را تعطيل كنند. در 

حالي كه شهداي ما براي شهادت از همديگر سبقت مي گرفتند. 
---------------------------------------------------

  هيچ عمليات عمراني در منطقه 18 انجام نمي شود
وزارت راه و شهرس��ازي در خص��وص يكي از ش��كايت هاي مردمي، 

جوابيه اي را به شرح ذيل به دفتر روزنامه جوان ارسال كرد.
احتراماً پيرو درج مطلب پيام هاي مردمي در صفح��ه 3 روزنامه جوان 
مورخ 92/8/19 در خصوص انتقال خط آهن تهران- تبريز به زير زمين 
به اطلاع مي رساند، عمليات اجرايي طرح انتقال خط آهن تهران- تبريز 
به زير زمين به اتمام رس��يده و پروژه مذكور در تاريخ 92/3/18 توسط 
رئيس جمهور سابق به بهره برداري رسيده است و در حال حاضر هيچ گونه 

عمليات عمراني و خاكي در محدوده منطقه 18 انجام نمي شود.
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88498445سرويس اجتماعي

 تخلفات برخي نمايندگان مجلس
حادتر از كارت هاي هديه است

تأمين اجتماعی 60 ميليون تومان هم به مرتضوی بدهکار شد؟!

درس�ت در آس�تانه ارس�ال نتيجه تحقيق و 
تفحص درباره تخلف�ات مالي تأمين اجتماعي 
به » هيئت نظارت مجلس ش�وراي اس�امي « 
در خصوص پرداخت 50ميلي�ون تومان كارت 
هديه به 37 نماين�ده مجلس و رس�يدگي به 
گردش مالي اين سازمان با بابك زنجاني، سعيد 
مرتضوي ادعاي جالبي را مطرح كرده اس�ت. 
وي كه مدي�ر عامل پيش�ين س�ازمان تأمين 
اجتماعي و ط�رف معامله ه�اي نجومي بابك 
زنجاني بود در تازه تري�ن اظهار نظر خود، ادعا 
كرده كه مبل�غ 60 ميليون تومان از س�ازمان 
تأمين اجتماعي طلب دارد كه مديريت جديد 
اين سازمان بايد اين مبلغ را به او پرداخت نمايد. 
روز گذشته عوض حيدر پور، عضو هيئت نظارت 
مجلس ب��ر رفتار نماين��دگان مجلس ش��وراي 
اسلامي از بررس��ي پرونده تخلف نمايندگان نام 
برده شده در گزارش تحقيق و تفحص از سازمان 
تأمين اجتماعي در اين هيئت خبر داد و در اين 
رابطه به »مهر« گفت: گ��زارش هيئت تحقيق و 
تفحص از س��ازمان تأمين اجتماعي در خصوص 
تخلفات نماين��دگان در اين پرون��ده در هيئت 
نظارت مجلس بر نمايندگان بررسي خواهد شد. 
وي در خصوص اينكه آيا دريافت كارت هديه از 
رئيس سازمان تأمين اجتماعي توسط نمايندگان 
تخلف محسوب مي شود يا به تخلفات ديگري از 
نمايندگان در اين پرونده رسيدگي خواهد شد، 
اظهار داش��ت: اعضاي هيئت نظارت مجلس بر 
نمايندگان بايد متن گ��زارش تحقيق و تفحص 
را بررس��ي كنند تا در مورد مصاديق تخلفات به 
نتيجه برس��ند. در قس��متي از گزارش تحقيق و 
تفحص مجلس شوراي اسلامي از سازمان تأمين 
اجتماعي به دريافت 50 ميليون بن كارت هديه از 

سوي 37 نفر از نمايندگان اشاره شده بود. 
همچني��ن روز گذش��ته پايگاه خب��ري خانه ملت 
نوشت: سيدمحمدحسين ميرمحمدي، عضو ديگر 
هيئت نظارت بر رفتار نمايندگان مجلس زمان دقيق 
رسيدگي به دريافت كارت هاي هديه به نمايندگان را 
4 دي ماه اعلام كرد. مير محمدي در اين رابطه با بيان 
اينكه نخس��ت بايد نحوه ورود هيئت نظارت به اين 
پرونده مشخص شود، گفت: قانون و آيين نامه داخلي 
مجلس ورود هيئت نظ��ارت بر رفت��ار نمايندگان 
مجلس به اين گونه مصاديق بايد بر اس��اس ارجاع 
يك مقام يا سازمان باشد، از اين رو اين گزارش بايد 
از سوي رئيس مجلس، كميسيون هاي نظارتي يا قوه 
قضائيه به هيئت نظارت براي بررسي بيشتر ارجاع 
شود كه در نشست روز چهارشنبه درباره نحوه ورود 

اين هيئت به اين پرونده تصميم گيري مي شود. 
   تخلفات نمايندگان مجلس حادتر 

از كارت هاي هديه است !
محمدرضا پورابراهيمي، نايب رئيس كميسيون 
برنامه و بودجه به انتقاد از اينكه برخي نمايندگان 
بحث تحقيق و تفحص از سازمان تأمين اجتماعي 
را تنها به دريافت ب��ن كارت هاي اهدايي منحصر 
مي كنند، گفت: تخلفات سازمان تأمين اجتماعي 
حادت��ر از بن كارت ه��اي اهدايي اس��ت. وي در 
تذكري گفت: »در يك��ي از بندهاي گزارش آمده 
است، ش��ركتي به قيمت 4 ميليارد تومان واگذار 
شده كه با نظر كارشناسي اختلاف فاحشي داشته 
اس��ت؛ وقتي به اين بند دقت بيشتري مي كنيم 
متوجه مي ش��ويم يك نماينده خاطي دوره قبل 
مجلس پش��ت اين قضيه بوده اس��ت. چرا سطح 
كار را اينگونه تحلي��ل مي كنند، به طور حتم بايد 
تخلفاتي كه در اين حوزه صورت گرفته از س��وي 
دستگاه قضايي مورد رس��يدگي قرار و با خاطيان 

برخوردهاي ش��ديد ص��ورت گيرد، زي��را به نظر 
مي رس��د تخلفات صورت گرفته در اين سازمان 

بالاتر از دريافت بن كارت ها است.«
  مديرعامل جديد تأمين اجتماعي
بودجه غيرشمول را كاهش مي دهد 

روز گذشته، ايرج عبدي، س��خنگوي كميسيون 
اجتماعي مجلس درباره تصميم جديد مديرعامل 
س��ازمان تأمين اجتماعي مبني بر كاهش بودجه 
غيرشمول اين سازمان گفت: اين تصميم درستي 
است اما بودجه غير شمول سازمان به هر ميزاني كه 

باشد بايد محل مصرف آنها را مشخص كرد. 
وي با انتقاد از مديريت دوره پيش س��ازمان تأمين 
اجتماعي به دليل صرف بودجه غير شمول سازمان 
در مصارف غيرسازماني تصريح كرد: بودجه اي كه 
يك س��ازمان براي مصارف خ��ود تعيين مي كند، 
هرچه عملياتي تر باش��د، كارآمدت��ر خواهد بود و 
اين موضوع شامل بودجه غيرشمول سازمان ها نيز 
مي شود كه متأسفانه در سازمان تأمين اجتماعي 
اين بودجه به درستي مديريت نشده است در حالي 
كه اين بودجه بايد به  درس��تي س��اماندهي شده 
و قانونمندانه تر مصرف ش��ود كه براي جلوگيري 
از مشكلات مش��ابه در س��ازمان تأمين اجتماعي، 
مديران اين س��ازمان بايد كنترل بيش��تري روي 
مصارف بودجه غير شمول اعمال كنند. اين نماينده 
مردم در مجلس نهم تأكيد كرد: تأمين اجتماعي در 
موضوعات متنوع اقتصادي س��رمايه گذاري كرده 
است كه اين موضوع شفافيت برخي حساب ها در 
اين س��ازمان را زير سؤال برده اس��ت. اين سازمان 
بايد درباره سرمايه گذاري هايش نيز تجديدنظر كند 
چراكه در حال حاضر گستره فعاليت هاي اقتصادي 
سازمان به لحاظ موضوعي بسيار متنوع است و بايد 

بر فعاليت هاي مرتبط تر تمركز داشته باشد. 

  مرتض�وي: 60 ميلي�ون توم�ان از تأمي�ن 
اجتماعي طلبکارم

اما در بين تمام دردس��رهايي كه مديران ناكارآمد 
گذشته سازمان تأمين اجتماعي براي دستگاه هاي 
مختلف كش��ور به وج��ود آورده ان��د و همزمان با 
نهايي ش��دن گزارش تحقيق و تفحص از س��ازمان 
تأمين اجتماعي و قبل از اينكه اين گزارش در مجلس 
قرائت شود، سعيد مرتضوي مديرعامل سابق صندوق 
تأمين اجتماعي طي درخواس��تي كه تس��ليم اين 
صندوق كرده بود، خواستار دريافت مبلغ ۶0 ميليون 
تومان به عنوان مطالبات معوق شده بود. وي مدعي 
شده است كه مبلغ ۶0 ميليون تومان بابت افزايش 
حقوق خود از صن��دوق تأمين اجتماع��ي طلبكار 
اس��ت. اين خبر را يكي از منابع نزديك به سازمان 
تأمين اجتماعي گفته اس��ت. وي بيان كرده است: 
مرتضوي مدعي اس��ت كه اين مطالبه اش تا تاريخ 
زمان مسئوليتش به او پرداخت نشده و لذا مديران 

فعلي سازمان بايد اين طلب را به او پرداخت كنند !
  مج�وز ب�رج ايران زمين »باب�ك زنجاني« 

لغو شد
اما يكي ديگر از تخلف��ات مرتضوي خط و ربط هاي 
كاري با بابك زنجاني است كه راز تخلفات اين دو نفر 
از ريزش خيابان ايران زمين كليد خورد كه ماجراي 
اين تخلف آن قدر در سطح جامعه بازخورد داشته 
است كه نياز به توضيح و يادآوري را منتفي مي كند. 
با اين هم��ه، روز گذش��ته »فارس« نوش��ت: در 
جلسه شوراي عالي شهرسازي و معماري كشور، 
گزارشي در ارتباط با ريزش گودبرداري پروژه ايران 
زمين متعلق به بابك زنجاني و مصوبه كميسيون 
ماده 5 در ارتب��اط با اين پروژه مطرح ش��د و پس 
از اظهارنظرهاي اعضاي شوراي عالي شهرسازي 
و معم��اري، پيش��نهاد محمد س��الاري، رئيس 
كميسيون شهرسازي و معماري شوراي اسلامي 
شهر تهران مبني بر تقاضاي لغو مصوبه كميسيون 
ماده 5 در ارتباط با اين پروژه مطرح شد. جمع بندي 
اين جلسه به لغو مصوبه كميسيون ماده 5 در ارتباط 
با احداث برج 38 طبقه در پ��روژه ايران زمين به 
اتفاق آرا منجر شد. در شرايطي كه تمامي ويلاهاي 
مسكوني اطراف پروژه دو يا سه طبقه هستند، اين 
پروژه 27 طبقه بالاتر از خ��ط خيابان مجوز داده 
شده بود كه اين اقدام منجر به آسيب رساني جدي 
به ساختمان هاي مسكوني اطراف از نظر اشراف و 
سيماي شهري مي شد و عملًا خيابان هاي اطراف 

اين پروژه به پاركينگ برج مبدل مي شد. 
   بابك زنجاني چك 17 هزار ميلياردي

اجتماعي را مسترد نکرد   تأمين 
مصطفي افضلي فرد، نماينده سخنگوي كميسيون 
اصل 90 خانه ملت، از عدم  تحقق وعده بابك زنجاني 
در بازگردان��دن چ��ك 17 هزار ميلي��اردي تأمين 
اجتماعي خبر داد و به »فارس« گفت: اين چك در 
ازاي 4 ميليارد يورويي كه براي خريد 17 ش��ركت 
بزرگ سازمان تأمين اجتماعي در نظر گرفته شده 
بود، نزد آقاي زنجاني است. وي دليل وجود اين چك 
در دست بابك زنجاني را قراردادي دانست كه مابين 
وي و س��ازمان تأمين اجتماعي بسته شده بود و در 
همين زمينه اظهار داشت: اكنون آن معامله معلق 
ش��د و به همين دليل آقاي زنجاني بايد چك را به 

سازمان تأمين اجتماعي تحويل دهد.

   ايرج عبدي

   عوض حيدرپور

   سعيد مرتضوي

   بابك زنجاني

   محمدرضا پور ابراهيمي

   محمدحسين ميرمحمدي

موافقت مقام معظم رهبري با اصاح لايحه پيشگيري از وقوع جرم

مواد مخدر، خشونت و طلاق اولويت هاي پيشگيري از جرم در سال ۹۳

 اعزام فضانورد ايراني به زير مدار 
تا ۵ سال آينده   

س�امانه هاي  پژوهش�کده  رئي�س 
فضان�وردي س�ازمان فضاي�ي زم�ان 
مورد نياز براي اع�زام فضانورد به زير 
مدار را بين چهار تا پنج سال ذكر كرد. 
به گزارش »جوان«، محم��د ابراهيمي، 
يك شنبه ش��ب گذش��ته در برنامه ويژه 
خبري دو گام اصل��ي بعدي را كه ممكن 
اس��ت به بيش از دو پرتاب نياز داشته باشد، ش��امل رسيدن به شكل 
فضاپيمايي با قابليت ارسال محموله اي بزرگ تر از آنچه شنبه گذشته 
به فضا پرتاب شد، ذكر كرد و افزود: اين امر به احتمال زياد نياز به حاملي 
با قطر بيش از يك متر دارد در حالي كه در شرايط كنوني ما قطري در 
حدود ۶0 سانتي متر را داريم و همچنين آزمايش اصلي بررسي شرايط 
زيستي و برگشت به جو در شكلي ش��بيه به فضاپيما است كه اگر اين 
كار طي هر تعداد آزمايش تا حص��ول نتيجه موفق بود، با افزايش ابعاد 
يا ارتقاي ابعاد مي توانيم فضاپيماي اعزام فضانورد زيرمداري را داشته 

باشيم، كاري كه نيازمند رفع گلوگاه هاي محوري است. 
رئيس پژوهشكده سامانه هاي فضانوردي سازمان فضايي تصريح كرد: 
براي اعزام فضانورد به زير م��دار بيش از چهار تا پنج س��ال وقت نياز 
نداريم در صورتي كه آزمايش هاي ما با مش��كل خاصي روبه رو نشده 
و حمايت هاي مالي به همين ش��كل با نرخ رشد متناسب با فعاليت ها 
ادامه يابد. وي گفت: زمان اين پرواز 20 ت��ا 30 دقيقه خواهد بود تا به 

زمين برگردد.  
---------------------------------------------------

هشدار قائم مقام ستاد مبارزه با مواد مخدر

 نسل چهارم روانگردان ها
با منشأ گياهي در راه است

قائ�م مق�ام دبي�ركل س�تاد مب�ارزه 
ب�ا م�واد مخ�در گف�ت: زن�گ خطر 
ورود نس�ل چه�ارم م�واد مخ�در به 
كش�ور زده ش�ده اس�ت، اي�ن م�واد 
مخ�در از گ�روه روانگردان ه�ا ب�وده 
دارد.  داروي�ي  و  گياه�ي  پاي�ه  و 
طاها طاهري در مورد نس��ل چهارم مواد 
مخدر كه طبق اعلام رسمي قرار است به كش��ور وارد شود، گفت: نسل 
چهارم مواد مخدر از گروه روانگردان هاست كه ايجاد شادي و نشاط فراوان 
و كاذب مي كند و پايه  گياهي و دارويي دارد. ب��ه گزارش »فارس«، قائم 
مقام دبيركل ستاد مبارزه با مواد مخدر در پاسخ به اينكه اين ستاد براي 
مقابله با نسل چهارم مواد مخدر چه برنامه اي دارد، گفت: در حال حاضر 
در كشور گزارشي از وضعيت نسل چهارم مواد مخدر نداريم اما جهان زنگ 
خطر آن را به صدا در آورده و نسبت به شيوع و بروز آن ابراز نگراني كرده 
است به همين دليل ما نيز حساس شده ايم و قرار است پدافند نسبت به 
اين مواد مخدر داشته باشيم. طاهري در مورد وضعيت مواد روانگردان و 
پيش سازها گفت: متأسفانه مقوله پيش سازها در كشور مغفول مانده و دو 
سال است كه به آن مي پردازيم، اين مغفول ماندن به دليل وارد نشدن اين 
مواد در سياستگذاري هاست. وي گفت: قرار است در سياست هاي جديد 
ستاد مبارزه با مواد مخدر، حلقه ها و چالش هاي عمده ناتواني در مبارزه 

همه جانبه با مواد مخدر را بررسي كنيم. 
---------------------------------------------------

مفقود شدن لاشه پلنگ به دست افراد ناشناس 

مرگ هشتمين پلنگ ايراني در سال جاري 
رئيس اداره محيط زيست شهرس�تان بافق گفت: به فاصله كمتر 
از 15 روز از مرگ يك قاده پلنگ ايراني در شهرس�تان استهبان 
و مرگ پلنگي ديگر بر اثر برخورد با خ�ودرو در جاده خرم آباد – 
الشتر، هش�تمين قاده از اين گونه ارزش�مند در سال جاري اين 
بار در شهرس�تان بافق اس�تان يزد از طبيعت كش�ور حذف شد. 
سيد جلال موس��وي در گفت وگو با »مهر« با بيان اين مطلب افزود: بعد 
از ظه��ر روز جمعه 1392/9/22 يكي از اهالي روس��تاي قط��رم واقع در 
منطقه حفاظت ش��ده كوه بافق، مرگ يك پلنگ در اين روستا را به اداره 
محيط زيست شهرستان بافق اطلاع داد. به گفته وي، به دنبال اين گزارش 
نيروهاي يگان محيط زيست عازم روستاي مذكور شده اما متوجه شدند 
پس از تاريك شدن هوا و پيش از رسيدن محيط بانان، لاشه پلنگ توسط 
افراد ناشناس مفقود شده است. رئيس اداره محيط زيست شهرستان بافق 
اظهار داشت: پس از رسيدن به روستا و مراجعه به محل مرگ پلنگ متوجه 
شديم لاشه پلنگ كه در داخل روستا و در فاصله بيست متري از خانه هاي 
روستايي توسط يكي از اهالي روستا مشاهده شده بود، لحظاتي پيش از 
حضور محيط بانان توسط افراد ناشناس مفقود و احتمالاً معدوم شده است.  
موسوي تصريح كرد: تنها از روي تصاويري كه توسط يكي از افراد محلي از 
لاشه حيوان تهيه شده بود، متوجه شديم كه پلنگ مذكور، پلنگي بالغ بوده 
و با توجه به وجود نداش��تن آثار گلوله و رد خون، به احتمال فراوان دليل 
مرگ اين حيوان، عاملي غير از شليك گلوله بوده است اما علت مرگ اين 

پلنگ هنوز مشخص نشده و اين موضوع در دست بررسي است.

نيلوفر  اماني
   گزارش  2

مع�اون اجتماع�ي و پيش�گيري از وقوع جرم 
ق�وه قضائي�ه در حال�ي جرائ�م م�واد مخدر، 
خش�ونت و ط�اق را ب�ه عن�وان اولويت هاي 
اين معاونت در س�ال آينده اع�ام مي كند كه 
مجمع تش�خيص مصلحت نظام اج�ازه انجام 
اصاح�ات در لايحه پيش�گيري از وقوع جرم 
را از س�وي مقام معظم رهب�ري دريافت كرد. 
كاهش عناوين مجرمانه، تعيين مجازات جايگزين 
زندان و پيشگيري از جرم از جمله مواردي هستند 
كه قوه قضائيه در طول بيش از پنج سال گذشته در 
پي دست يافتن به آنها است. اين مسئله از زماني 
توجه افكار عمومي را جلب كرد كه تعداد عناوين 
مجرمانه از سوي رياست آيت الله شاهرودي رئيس 

وقت قوه قضائيه هزار عنوان اعلام شد. 
لايحه قضازدايي يكي از پيشنهاداتي بود كه در جهت 
كاهش عناوين مجرمانه مطرح شد اما به سرانجام 
نرسيد و عناوين مجرمانه با استفاده از اين ناكامي 
قضايي رو به افزايش گذاش��تند. در فروردين سال 
گذشته حكم ايجاد معاونت پيشگيري از وقوع جرم 
از سوي رئيس دستگاه قضا ابلاغ و محمدباقر ذوالقدر 
به عنوان سرپرست اين معاونت منصوب شد. پس از 
چند ماه فعاليت اين معاونت، آرام آرام ناهماهنگي ها 
ميان دستگاه ها در بحث پيش��گيري از وقوع جرم 
مشهود و سبب شد تا تكليف اين معاونت به واسطه 
تصويب قانون لايحه پيشگيري از وقوع جرم مشخص 

شود؛ لايحه اي كه رو به فراموشي بود. 
س��ال81 تأس��يس كميته پيش��گيري از جرم: 
ماجراي پيش��گيري از جرم و قانوني شدن اجراي 
آن به س��ال 1381 باز مي گردد. به دنبال تأسيس 
شوراي عالي توس��عه قضايي در سال 81، تشكيل 

كميته  پيشگيري از وقوع جرم زيرنظر كميسيون 
تدوين سياست جنايي و اصلاح قوانين  كيفري در 

دستور كار اين شورا قرار گرفت. 
سال 87 اعلام وصول لايحه پيشگيري از جرم در 
مجلس: نتيجه تلاش اين كميته،  تدوين لايحه اي 
با عنوان قانون پيشگيري از جرم بود كه در تاريخ 
11تير 1387 در مجلس ش��وراي اسلامي اعلام 
وصول شد و با آنچه در سال 1381 مطرح شده بود، 
تفاوت هاي زيادي داشت. اين لايحه به كميسيون 
حقوقي و قضايي مجلس ارسال شد تا در كميسيون 

تخصصي بررسي شود. 
سال 88 لايحه به شوراي نگهبان رفت: در تاريخ 15 
مهر 1387 لايحه پيش��گيري از جرم در كميسيون 

تخصصي باز هم دچار تغيير شد و سرانجام كار بررسي 
اين لايحه در نيمه ارديبهشت سال 1388 به پايان 

رسيد و براي تأييد به شوراي نگهبان ارسال شد. 
سال 89 لايحه به مجمع تشخيص مصلحت نظام 
رفت: در سال 88 لايحه 10ماده اي پيشگيري از 
جرم با 10ايراد شوراي نگهبان دوباره به مجلس 
بازگشت و در اواخر سال 88 اين لايحه بار ديگر با 
رفع ايراد به شوراي نگهبان رفت اما شوراي نگهبان 
ايرادات را حل نشده دانست و مجلس هم پافشاري 
كرد تا اينكه لايحه سر از مجمع تشخيص مصلحت 

نظام در آورد. 
حال با توجه به آمار عناوين مجرمانه )هزار و 740 
عنوان مجرمانه در قوانين كشور براساس اعلام قوه 

قضائيه( و بودجه 8ميليارد توماني پيش��گيري از 
وقوع جرم مي توان اينگونه عن��وان كرد كه دولت 
براي پيشگيري از هر جرم در كشور تنها 4ميليون 
تومان بودجه در اختيار قوه قضائيه قرار داده است. 
شايد تصويب اين لايحه بتواند در كاهش عناوين 
مجرمانه تأثيرگذار بوده و انس��جام دستگاه هاي 

مرتبط را بيشتر از هميشه كند. 
   اصاح لايحه پيشگيري از وقوع جرم 

در مجمع تشخيص مصلحت نظام 
معاون پيشگيري از وقوع جرم قوه قضائيه اعلام كرد: 
مقام معظم رهبري طي نامه اي به مجمع تشخيص 
مصلحت نظام اجازه دادند لايحه پيشگيري از وقوع 

جرم را اصلاح كند يا تغيير دهد. 
حجت الاسلام صدر حسيني صبح روز گذشته در 
جمع مدي��ران كل و معاونين پيش��گيري از وقوع 
جرم قوه قضائيه در م��ورد آخرين وضعيت لايحه 
پيش��گيري از وقوع جرم گفت: اين لايحه بيش از 
يكس��ال اس��ت كه به دليل اختلاف ميان شوراي 
نگهبان و مجلس شوراي اسلامي به مجمع تشخيص 
مصلحت نظام رفته و روي آن بسيار بحث شد كه 
مجمع تشخيص ايرادات مبنايي گرفت. وي افزود: 
رئيس اين جلسه اعلام كرد كه طبق قانون مي توانيم 
دو كار مهم انجام دهيم؛ اول اينكه حكميت كنيم 
يا لايحه مجلس يا شوراي نگهبان را تأييد كنيم و 
دوم آنكه خودِ كميسيون قضايي مجمع تشخيص 
مصلحت نظام لايحه را تغيير ده��د كه اين نياز به 
اجازه مقام معظم رهبري داش��ت كه معظم له در 
پاسخ به اين نامه اجازه دادند تا خود مجمع لايحه را 
بازبيني، اصلاح و تغيير دهد كه البته باز هم بايد اين 

لايحه در مجمع بررسي شود.

برگزاري ششمين جشنواره بين المللي 
برترين هاي پژوهش مديريت شهري 

عم�ده  گف�ت:  ته�ران  ش�هردار 
فعاليت هاي ش�هرداري در حوزه هاي 
و  عمران�ي  اجتماع�ي،  فرهنگ�ي، 
خدمات�ي پژوه�ش مح�ور اس�ت. 
محمد باقر قاليباف در ششمين جشنواره 
بين المللي برترين هاي پژوهش مديريت 
شهري افزود: توجه به پژوهش و پژوهشي 

كه نخبگان جامعه انجام مي دهند مي تواند م��ا را از آزمون و خطا دور 
نگه دارد. وي گفت: در اداره شهر و كشور در نقطه اي قرار داريم كه بايد 
بدون آزمون و خطا كار كنيم. شهردار تهران افزود: بايد به انديشمندان 
و توليدكنندگان علم و دانش در كشور تكيه كنيم تا بتوانيم از تحقيقات 
آنان استفاده كنيم. قاليباف گفت: اميدوارم بتوانيم از ظرفيت نخبگان 

و شركت هاي دانش بنيان به نحو مطلوب استفاده كنيم. 
وي ادامه داد: بايد تحقيقات و توليد دانش از انحصار دولت خارج شود 
و اجازه بدهيم مراكز علمي و دانش��گاهيان به درستي كار خودشان را 
ادامه دهند. در شش��مين جش��نواره بين المللي برترين هاي پژوهش 
مديريت شهري، از 30 پژوهش برگزيده، 13 اثر مربوط به پژوهشگراني 

از كشورهاي پرتغال، سوئد و استراليا بود. 
---------------------------------------------------

عضو كميسيون قضايي مجلس:

 حقوق اصلي مردم بر دولت 
بهداشت، معيشت و تحصيل است

عضو كميس�يون حقوقي و قضايي مجلس گفت: مقابله با آلودگي 
هوا، بهبود بهداش�ت و درمان، حل مش�کات معيشتي و تسهيل 
در تحصي�ل از مهمترين حقوقي اس�ت كه مردم ب�ر دولت دارند. 
ابوالفضل ابوترابي فرد با بي��ان اينكه مجلس با توجه ب��ه وجود قوانين 
كافي در حوزه حقوق شهروندي، تدوين لايحه حقوق شهروندي را زائد 
و غيرضروري مي داند، افزود: به دولت توصيه مي كنيم به جاي تدوين 
اين لايحه، قوانين موجود درباره حقوق شهروندي را اجرا كند. نماينده 
مردم نجف آباد در مجلس شوراي اس��لامي در گفت وگو با »فارس« با 
اشاره به تدوين لايحه حقوق شهروندي در دولت گفت: ما هيچ مشكل و 
خلأ قانوني در حوزه حقوق شهروندي نداريم و تنها مشكل، عدم اجراي 

قانون است كه بايد دولت به آن توجه كند. 
وي با بيان اينكه درباره حقوق ش��هروندي قانون عادي و قانون اساسي 
موارد لازم را مورد تأكيد قرار داده اس��ت، تأكيد ك��رد: مقابله با آلودگي 
هوا، مقابله با وضعيت نامناسب بهداشتي و درماني كشور، حل مشكلات 
معيشتي و تسهيل در تحصيل از مهمترين حقوقي است كه مردم بر دولت 
دارند. ابوترابي  گفت: متأسفانه برخي تصور مي كنند حقوق شهروندي تنها 
پيگيري وضعيت زندانيان و متخلفان است در حالي كه اساسي ترين حقوق 
شهروندي كه در قانون به آن اشاره شده است، مورد توجه دولت نيست. 
عضو كميسيون حقوقي و قضائي مجلس با بيان اينكه مجلس با توجه به 
وجود قوانين كافي در حوزه حقوق شهروندي نياز به تدوين لايحه حقوق 
شهروندي توسط دولت نمي بيند، تأكيد كرد: لايحه حقوق شهروندي را 
زائد و غيرضروري مي دانيم و به دولت توصيه مي كنيم به جاي تدوين اين 

لايحه، قوانين موجود درباره حقوق شهروندي را اجرا كند. 
---------------------------------------------------

معاون نهاد رهبري در دانشگاه ها:

 تنها 2 درصد ازدواج هاي دانشجويي
به طلاق مي انجامد

مع�اون سياس�ي- فرهنگ�ي نه�اد 
نمايندگ�ي رهب�ري در دانش�گاه ها با 
اعام اينکه طب�ق آمار ثب�ت احوال، 
از ميان 3 هزار زوج دانش�جو، تنها دو 
درصد ب�ه مرحله طاق رس�يده اند، از 
تمديد فرآين�د ثبت ن�ام ازدواج هاي 
دانش�جويي در س�امانه نهاد خبر داد. 

به گزارش »جوان«، حجت الاسلام مجيد قريشي، روز گذشته در نشست 
خبري با اش��اره به اينكه امس��ال به علت مصادف ش��دن ثبت نام ازدواج 
دانش��جويي با ايام محرم و صفر، مهلت ثبت نام ازدواج دانش��جويي تا 10 
 www.nahad.ir دي ماه در سامانه ثبت نام ازدواج دانشجويي به نشاني
تمديد شد، گفت: 30 هزار زوج دانشجو براي سفر سه روزه به مشهد مقدس 
اعزام مي شوند و در اين س��فر دوره ها و كارگاه هاي آموزشي براي زوج ها 
برگزار مي شود. وي افزود: بخشي از زوج هاي دانشجو كه سال گذشته موفق 

نشدند به سفر مشهد اعزام شوند، اين سفر را هديه مي گيرند. 
قريشي همچنين ادامه داد: بخش پژوهش نهاد رهبري در دانشگاه ها 
به 20 هزار شبهه دانشجويان پاسخ داده كه اين شبهه ها در 48 جلد به 
عنوان پرسمان به چاپ رسيده است؛ همچنين در دانشگاه ها بيش از 
هزار  4 هزار مبلغ آماده همكاري و اعزام هستند و به همين تعداد نيز 4 
امام جماعت فعاليت مي كنن��د. وي همچنين از راه اندازي دانش��گاه 
معارف اس��لامي با دو رش��ته و پنج گرايش با 24۶ دانشجوي دكتري 
و 4۶2 دانشجوي كارشناسي ارش��د خبر داد و افزود: به علت استقبال 
زيادي كه دانشجويان از دروس حوزه داشته اند، مراكز حوزه اسلامي در 

دانشگاه هاي كشور ايجاد شده اند. 
---------------------------------------------------

معاون سازمان نظام پزشکي: 

درآمد ميلياردي ۳۰۰ پزشك رقمي نيست!
معاون برنامه ريزي و نظارت س�ازمان 
نظام پزشکي كش�ور با اشاره به اينکه 
يك ف�رار ماليات�ي برخي صن�وف به 
اندازه كل درآمد جامعه پزشکي است، 
گفت: درآمد يك ميليارد توماني 300 
پزش�ك در هر ماه، در قبال ۲30 هزار 
عضو گ�روه پزش�کي رقمي نيس�ت. 

محمد جهانگيري درباره وضعيت 300 پزش��كي كه عنوان مي ش��ود 
ماهانه يك ميليارد تومان هر كدام از آنها درآمد دارند و از ماليات فرار 
مي كنند و درصدي از درآمدشان به خاطر دريافت زيرميزي است، اظهار 
داشت: بحث ماليات موضوع بسيار مهمي است و ما در حوزه ماليات هاي 
پزشكان براساس اسنادي كه به بيمه ها ارائه مي شود، درصد ماليات آنها 
كسر خواهد شد و به صورت سيستمي به صورت كاركنان دولت، جامعه 

پزشكي نيز ماليات خود را نيز پرداخت مي كند.
وي به »تس��نيم« گفت: البته در اين خصوص يكس��ري نابساماني هايي 
در حوزه مالياتي داريم و اين مسئله صحت دارد، بنابراين اين نابساماني 
وجود دارد، ولي درصد آن بالا نيست و نسبت به صنوف ديگر ما بهترين 
)پزشكان( هستيم. جهانگيري در پاسخ به اين پرسش كه ولي به هر حال 
اين 300 پزشكي كه ماهانه هر كدامشان يك ميليارد تومان درآمد دارند 
درصدي از اين درآمدشان زيرميزي است، عنوان كرد: اصلًا بحث پرداخت 
ماليات جزو وظايف نظام پزشكي نيست. ولي براي عدالت مالياتي تلاش 
مي كنيم و اولين وظيفه ما اين است از كساني كه درآمد مبسوطي ندارند، 
حمايت كنيم و وظيفه اصلي ما اين نيست از كساني كه درآمد بالايي در 
حوزه پزشكي دارند، ماليات بگيريم. اين مسئله مربوط به سازمان ماليات 

است ولي ما با اين سازمان هماهنگي داريم.

علي خدايي بيجاري 
   گزارش  يك


